
生命的盼望
The Hope of Life

以赛亚书 Isaiah 9:6-7





奇妙的应许：

神要差遣一位婴孩降生，这位婴孩将
成为拯救者，带给全世界真正的盼望。
Wonderful Promise: 

God will send a child to be born. This child will 

become the Savior, bringing true hope to the 

whole world.



一、背景：以赛亚的预言 Background: The Prophecy of Isaiah

•北国以色列和南国犹大正处于分裂时期，社会动荡，外敌威
胁，亚述帝国正威胁着整个地区。

• The northern kingdom of Israel and the southern kingdom of Judah were in a 

period of division, marked by social unrest and external threats. The Assyrian 

Empire loomed as a major danger to the entire region.

1. 历史背景：黑暗中的盼望
Historical Background: Hope in the Midst of Darkness



一、背景：以赛亚的预言 Background: The Prophecy of Isaiah

•百姓的灵性状况非常低落，他们远离神，陷入偶像崇拜和道
德败坏中。

•当时社会充满不公与压迫。
• The spiritual condition of the people was deeply degraded; they had turned 

away from God, falling into idolatry and moral corruption. 

• Society at that time was filled with injustice and oppression.
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1. 历史背景：黑暗中的盼望
Historical Background: Hope in the Midst of Darkness

•在这样的黑暗中，神没有撇下祂的百姓。

•通过以赛亚传递出一个清楚的信息：一位弥赛亚会降临，祂
将拯救百姓，并带来和平与公义。

•这是黑暗中唯一的盼望之光。
• In the midst of such darkness, God did not abandon His people. 

• Through Isaiah, He delivered a clear message: a Messiah would come to save 

His people and bring peace and justice. 

• This was the only light of hope in the darkness.





一、背景：以赛亚的预言 Background: The Prophecy of Isaiah

以赛亚书 Isaiah 9:6 

•因有一婴孩为我们而生，有一子赐给我们，政权必担在他的
肩头上。他名称为“奇妙策士”、“全能的神”、“永在的
父”、“和平的君”！

• For to us a child is born, to us a son is given, and the government will be on

his shoulders. And he will be called Wonderful Counselor, Mighty God,

Everlasting Father, Prince of Peace.

2. 弥赛亚的应许 The Promise of the Messiah



一、背景：以赛亚的预言 Background: The Prophecy of Isaiah

•我们常常感到黑暗与无助。社会中的压力、不确定性、疾病
和战争让人心感疲惫。

•神早已为人类预备了救赎的道路。即使身处危机与挑战，耶
稣基督的降临是我们最大的盼望。

• We often feel surrounded by darkness and helplessness. The pressures, 

uncertainties, sickness, and wars in society can leave our hearts weary. 

• Yet, God has already prepared a path of redemption for humanity. Even in the 

midst of crisis and challenges, the arrival of Jesus Christ is our greatest hope.

3. 今日的意义 The Relevance for Today



二、耶稣如何成为我们的生命盼望
How Jesus Becomes Our Hope of Life
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•耶稣有超越人类智慧的计划和引导。祂不只是提供策略，而
是拥有完美的解决方案，特别是在我们看似无解的困境中。

• Jesus has a plan and guidance that transcend human wisdom. He doesn’t just 

provide strategies; He possesses the perfect solution, especially in the 

seemingly unsolvable dilemmas we face.

1. 耶稣是“奇妙策士” Jesus is the "Wonderful Counselor"
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How Jesus Becomes Our Hope of Life



•无论我们面对多大的困惑或抉择，耶稣都能成为我们生命中
的“奇妙策士”，带领我们走在正确的道路上。

• No matter how great the confusion or decisions we face, Jesus can be our

“Wonderful Counselor”， leading us on the right path in life.

1. 耶稣是“奇妙策士” Jesus is the "Wonderful Counselor"
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•这个称呼直接揭示了耶稣的神性：祂不仅仅是一个有智慧的
领袖，更是掌管万有、超越一切的全能神。

• This title directly reveals the divinity of Jesus: He is not merely a wise leader, 

but the Almighty God who governs all things and transcends everything.

2. 耶稣是“全能的神” Jesus is the "Mighty God"
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•耶稣的能力是信徒面对世界一切困难的保障。无论我们面对
何种困境，祂的大能都能成为我们信心的支柱。

• The power of Jesus is the assurance for believers in facing all the difficulties 

of the world. No matter what challenges we encounter, His mighty power 

becomes the pillar of our faith.

2. 耶稣是“全能的神” Jesus is the "Mighty God"
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•这不是说耶稣取代了圣父的角色，而是说祂如父亲般关怀祂
的子民，祂的爱和同在是永恒的。

• This does not mean that Jesus replaces the role of God the Father, but rather 

that He cares for His people like a father. His love and presence are eternal.

3. 耶稣是“永在的父” Jesus is the "Everlasting Father"
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•耶稣的爱与供应永远不改变。祂对我们的接纳和扶持是不离
不弃的。

• Jesus' love and provision never change. His acceptance and support for us 

are unwavering and unconditional.

3. 耶稣是“永在的父” Jesus is the "Everlasting Father"

二、耶稣如何成为我们的生命盼望
How Jesus Becomes Our Hope of Life



•耶稣是赐和平的王，祂的和平并非只是政治上的，而是属灵
的，祂使我们与神和好，并赐下内心的平安。

• Jesus is the King who grants peace. His peace is not just political but spiritual; 

He reconciles us with God and gives us inner peace.

4. 耶稣是“和平的君” Jesus is the "Prince of Peace"
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•我们可以因信靠耶稣而得着内心的安宁，无论外界如何动荡。
祂也呼召我们成为和平的使者，将福音的好消息带给这个破
碎的世界。

• We can find inner peace through trusting in Jesus, no matter how turbulent the 

world around us may be. He also calls us to be messengers of peace, bringing 

the good news of the gospel to this broken world.

4. 耶稣是“和平的君” Jesus is the "Prince of Peace"
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三、活出有盼望的生命 Living a Life of Hope
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•耶稣是和平的君，祂赐下超越一切环境的平安。

•面对个人困境时，学习以祷告和信心交托，相信耶稣的大能
和祂奇妙的策划。

• Jesus is the Prince of Peace, and He grants peace that transcends all 

circumstances.

• In the face of personal struggles, we should learn to surrender through prayer 

and faith, trusting in Jesus' power and His marvelous plans.

1. 耶稣是“和平的君” Jesus is the "Prince of Peace"
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2. 见证盼望，成为祝福 Witness hope, become a blessing

三、活出有盼望的生命 Living a Life of Hope

•耶稣不仅是盼望的源头，也呼召我们在日常生活中活出盼望，
成为祂在世界中的光和盐。

• Jesus is not only the source of our hope, but He also calls us to live out that 

hope in our daily lives, becoming His light and salt in the world. 



2. 见证盼望，成为祝福 Witness hope, become a blessing

三、活出有盼望的生命 Living a Life of Hope



3. 感恩耶稣的降生 Give Thanks for the Birth of Jesus

三、活出有盼望的生命 Living a Life of Hope



3. 感恩耶稣的降生 Give Thanks for the Birth of Jesus

三、活出有盼望的生命 Living a Life of Hope



•在黑暗的世界中，神赐下了耶稣基督作为永恒的盼望。祂的
降生不仅应验了神的预言，也深刻改变了我们的生命。

• In a dark world, God gave us Jesus Christ as our eternal hope. His birth not 

only fulfilled God's prophecy but also profoundly changed our lives.

结论 Conclusion



•耶稣是我们的奇妙策士，赐下方向与智慧；

•耶稣是全能的神，胜过一切的苦难；

•耶稣是永在的父，永远爱护祂的子民；

•耶稣是和平的君，赐下超越环境的内心平安。
• Jesus is our Wonderful Counselor, giving direction and wisdom;

• Jesus is the Mighty God, conquering all suffering;

• Jesus is the Everlasting Father, forever caring for His people;

• Jesus is the Prince of Peace, granting inner peace that transcends 

circumstances.

结论 Conclusion



•让我们在耶稣里找到生命的意义与盼望，在困难中依靠祂，
常常感恩祂，并将这盼望传递给仍然在黑暗中的人。

• Let us find the meaning and hope of life in Jesus, rely on Him in times of 

difficulty, always give thanks to Him, and share this hope with those who are 

still in darkness.

结论 Conclusion



自我反思 Self-reflection

1. 你在生活中经历过哪些黑暗时刻？
在这些时刻，你是如何依靠耶稣的盼望和应许来度过的？

2. 耶稣是“和平的君”，祂的降临为我们带来了内心的平安。你如何理解耶稣所赐的
“和平”与世俗定义的和平有什么不同？

3. 当你感到失落或沮丧时，你通常会寻找什么样的盼望？这些盼望能否带给你持久的
安慰？耶稣的盼望在这些情境中有何不同？

4. 你认为作为一个基督徒，如何在日常生活中活出有盼望的生命？有哪些实际的行动
可以帮助我们将耶稣的盼望传递给周围的人？

1. What dark moments have you experienced in your life? How did you rely on the hope and promises of Jesus to 
get through those times?

2. Jesus is the "Prince of Peace," and His arrival brought us inner peace. How do you understand the "peace" that 
Jesus gives, and how does it differ from the peace defined by the world?

3. When you feel lost or discouraged, what kind of hope do you usually seek? Can these hopes provide lasting 
comfort? How is the hope found in Jesus different in these situations?

4. As a Christian, how can you live a life of hope in your daily life? What practical actions can help us share the 
hope of Jesus with those around us?

以赛亚书 Isaiah 9:6-7

生命的盼望The Hope of Life
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